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KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN 
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Gislaveds kommun Stortorget 1 0371-810 00 kommunen@gislaved.se 212000-0514 426-7225 

332 80 Gislaved Gislaved 0371-940 79 gislaved.se   
 

  

Dokumentation från lokalsamtal i Ås 16/5 2023 

Tack till dig som deltog i lokalsamtalet i Ås förbundsgård den 16/5 2023! Det 

var 19 personer från området Kållertad, Ås, Tallberga, Sunnaryd med 

omgivning som deltog. Från Gislaveds kommun deltog 7 ledamöter av 

demokratiberedningen och 7 tjänstepersoner (se lista i slutet). Du kan alltid 

hitta de senaste uppdateringarna angående lokalsamtalet på kommunens 

hemsida.  
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Vad som diskuterades på mötet 

Nedan följer en sammanfattning av de ämnen som diskuterades under 

kvällen. Först hade vi i hade fyra stationer där deltagarna fick ställa frågor 

direkt till berörda tjänstepersoner. Därefter genomfördes en workshop där 

vi diskuterade bygdens styrkor och utvecklingspotential. Avslutningsvis 

informerade vi om medborgarbudgeten, 125 000 kr som ska investeras i 

området under 2024. Alla som bor i lokalsamtalsområdet har möjlighet att 

lämna in förslag och rösta på hur pengarna ska användas. 

https://www.gislaved.se/kommun-och-politik/politik-och-demokrati/dialog-och-synpunkter/medborgardialog/lokalsamtal/lokalsamtal-varen-2023
https://www.gislaved.se/kommun-och-politik/politik-och-demokrati/dialog-och-synpunkter/medborgardialog/lokalsamtal/lokalsamtal-varen-2023
https://www.gislaved.se/kommun-och-politik/politik-och-demokrati/dialog-och-synpunkter/medborgardialog/lokalsamtal/lokalsamtal-varen-2023
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Skola och skolgård 

Deltagarna lyfte vikten av att skolan och förskolan finns kvar i bygden. De 

visade uppskattning kring skolans verksamhet och upphandlingen av lokalt 

bussbolag för skolskjuts. Det inkom lite olika synpunkter på skolgården och 

skolans lokaler. Nedan presenteras de tillsammans med svar från Gislaveds 

kommun:  

 Medborgarbudget ska inte gå till förnyelse av befintlig lekutrustning 

 Svar: Det är ni som bor i området som röstar fram de 

vinnande förslagen. Delta gärna i den fortsatta processen! 

Aktuell information finns på hemsidan.  

 Det är orättvist hur olika lekutrustning är på olika 

skol/förskolegårdar. Nya/gamla. 

 Svar: Kommunen har riktlinjer för vad som ska finnas på 

förskolegårdar och de är uppfyllda i Ås. Lekmiljöerna och 

redskapen besiktigas årligen av fastighetsavdelningen och 

beslut om att förändra/byta ut saker fattas i samband med 

det. För närvarande finns inga planer på förändringar på 

skolgården i Ås.    

 Längdhoppsgropen och löparbanan har växt igen, sköts dåligt. Golvet 

i gympasalen är trasigt.   

 Svar: Synpunkterna har vidarebefordrats till 

förvaltaren/driftschefen 

 Önskar solskydd/markiser till skolan eftersom det blir varmt i 

klassrummet på sommaren  

 Svar: Detta är en hyresgästanpassning där rektorn får skicka 

in en ansökan till fastighet. Rektorn har fått information.  

https://www.gislaved.se/kommun-och-politik/politik-och-demokrati/dialog-och-synpunkter/medborgardialog/lokalsamtal/lokalsamtal-varen-2023
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 Fotbollsnät behövs till målen. Rinken används både av skolan och 

förskolan. Saknar mål i mindre modell.  

 Svar: Christina (Rektor) ska beställa nya fotbollsmål och nät 

till skolan. Och även kolla på att inskaffa 2 mindre mål till 

hockeyrinken. 

 Önskemål om tillagningskök i Ås för att minska svinn och 

transporter. Möjlighet att sälja överskott.  

 Svar: Frågan har skickats till måltidschefen. Vi återkommer 

när vi fått svar.  

Samhällsbyggnad 

Många lyfte vikten av att se över trafiksituationen eftersom vägen (515) som 

går genom hela lokalsamtalsområdet och förbi skolan upplevs som otrygg. 

Flera förslag kring hastighetssänkande åtgärder och cykelväg lyftes.  

 Svar: Dialog har förts med Trafikverket angående hastigheten på väg 

515 genom Ås. Trafikverket svarar att de inte har några planerade 

åtgärder på sträckan i dagsläget, men respekterar att vägen upplevs 

som osäker. Sträckan är inte heller prioriterad för 

hastighetssänkande åtgärder på kort sikt 

 Det är möjligt att ta initiativ till att bygga cykelväg på privat mark. 

Detta har gjorts med LEADER-stöd i Hillerstorp där ett byalag tagit 

på sig ansvaret för att underhålla cykelvägen som binder ihop 

Kulltorp och Tyngel. Kontakta Leader Västra Småland för mer 

information om projektet.   

Tillgång på bostäder är en annan viktig fråga i området då det finns ett tryck 

på att flytta in. Unga som vill köpa hus eller gård och äldre som bor kvar i 

stora hus på grund av brist på lägenheter. Frågan kring obebodda hus lyftes 

också.  

 Kommunens bostadsbolag, Gislavedshus äger 8 lägenheter i 

Tallberga. Bolagets styrelse har i november 2022 beslutat att pausa 

alla större renoveringar och nybyggnationer i hela kommunen på 

grund av det ekonomiska läget. 

 Det finns väldigt begränsat med kommunägd mark i området. I 

Tallberga har kommunen ledig mark för tre villatomter samt ett 

mindre område för flerbostadshus inom detaljplan. 

 Om du som privatperson vill bygga nya bostäder behövs bygglov. Du 

kan läsa mer om hur bygglovsprocessen går till på kommunens 

hemsida. 

 Du som äger mark kan stycka av och sälja tomter. Läs mer om 

avstyckning på Latmäteriets hemsida.   

https://leadervastrasmaland.se/
https://leadervastrasmaland.se/
https://www.gislavedshus.se/
https://gislavedskommun.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=ec2567018ef74cd68bce5375cfa2f88f
https://gislavedskommun.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=ec2567018ef74cd68bce5375cfa2f88f
https://gislavedskommun.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=ec2567018ef74cd68bce5375cfa2f88f
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/bygga-nytt-andra-eller-riva/bygglov-steg-for-steg/sa-gar-bygglovsprocessen-till
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/bygga-nytt-andra-eller-riva/bygglov-steg-for-steg/sa-gar-bygglovsprocessen-till
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/bygga-nytt-andra-eller-riva/bygglov-steg-for-steg/sa-gar-bygglovsprocessen-till
https://www.lantmateriet.se/sv/Fastigheter/Andra-fastighet/andra-lagg-ihop-och-dela-en-fastighet/Stycka-av/
https://www.lantmateriet.se/sv/Fastigheter/Andra-fastighet/andra-lagg-ihop-och-dela-en-fastighet/Stycka-av/
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 Flera LIS-områden finns utpekade längs Bolmens, Flatens och 

Mellansjöns stränder. Här kan du få dispens för att bygga inom 

strandskyddat område. Du hittar en karta i översiktsplanen. Gå till 

fliken ”Karta-Utvecklingsområden”. LIS-områden är markerade med 

lila.   

 Det finns i dagsläget inget beslut om att kommunen ska arbeta med 

obebodda hus. Äger du ett hus som står tomt? Kontakta en mäklare 

om du funderar på att sälja. Det finns även bolag som hjälper till med 

uthyrning. Kommunen kan stötta om du vill engagera dig eller din 

förening i att kontakta ägare till obebodda hus.  

Det ställdes även praktiska och detaljerade frågor kring bygglov och VA-

utbyggnad i Sunnaryd, berörd person har fått individuell återkoppling. Nedan 

finns en sammanfattning av vad som gäller för den nya avloppsanläggningen i 

Sunnaryd. I Ås är reningslösningen under utredning och byggprocessen 

förväntas starta under vintern.  

VA Sunnaryd 

 Projekt Sunnaryd är indelat i två etapper, etapp 1 och etapp 2. Etapp 

1 påbörjades hösten 2021 och avslutades i februari 2023 

(Reningsverket). Byggstart för Etapp 2 (Ledningsnät) påbörjades i 

december 2022 och beräknas blir klart sommaren 2023 med 

driftsättning. 

 Mer information om projektet hittar du här. Vi uppdaterar 

information löpande och du kan följa byggnationen. 

 Angående frågor om anslutningsavgift: Vi hänvisar till kommunens 

VA-taxa och till preliminär beräkning av anläggningsavgift vid 

nyanslutning. Du hittar olika avgifter och varför fastighetsägare ska 

betala anläggningsavgift mm här. När man går in på beräkningen av 

anläggningsavgift ska man välja endast spillvatten, ange antal 

kvadratmeter för tomtyta och välj vilken fastighetstyp det gäller. 

 Du som fastighetsägare ansvarar för att ha en godkänd lösning för 

avlopp. Vill du inte ansluta dig till kommunalt VA behöver du ha ett 

godkänt enskilt avlopp. Du kan läsa mer om det här: Enskilt avlopp | 

Gislaveds kommun.   

Övriga synpunkter: 

 Belysning på landsbygden är viktig! 

 Information om bygglov på hemsidan är bristfällig. Taxa för 

industriområden saknas/är bristfällig. Mer info om kostnader behövs.  

 Synpunkten har skickats till berörd enhet.  

 Ås/Tallberga/Sunnaryd – bra gemenskap bland grannar 

https://gislavedskommun.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=78a79e0fbcfb455c843b80689671086a
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/samhallsplanering/byggprojekt/nybyggnation-och-utbyggnad-av-va-infrastruktur-i-sunnaryd
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/vatten-och-avlopp/avgifter-for-vatten-och-avlopp
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/vatten-och-avlopp/avgifter-for-vatten-och-avlopp
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/vatten-och-avlopp/avlopp/enskilt-avlopp
https://www.gislaved.se/bygga-bo-och-miljo/vatten-och-avlopp/avlopp/enskilt-avlopp
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Demokrati och inflytande 

Satsningen med medborgarråd upplevdes som uppskattad och flera anmälde 

sig för att vara med. Vikten av en bra uppföljning av mötet lyftes och 

önskemål finns om ett fysiskt möte i samband med omröstningen av 

medborgarbudgeten. Demokratiberedningen tar med sig synpunkterna i det 

fortsatta arbetet.  

Fritid, kultur, trygghet 

Vikten av att barnen har tillgång till fritidsaktiviteter lyftes. Även önskemål 

om mer kulturaktiviteter och TV-spel på bokbussen.  

 Minst en sommarlovsaktivitet kommer genomföras på Ryavallen 

inom ramen för sommarliv. Håll utkik efter programmet! 

 TV-spel kommer framöver att finnas på bokbussen.  

Grannsamverkan (GSV) diskuterades och bättre återkoppling från och dialog 

med polisen önskas.  

 Svar från polisen: ”Vad gäller dialog i samband med stölder i GSV 

områden så blir det en svårighet då vi inte har något register för vilka 

adresser som ingår i GSV. Vi har endast registrerat vem som är 

kontaktperson. Troligen kan polisen bli mer effektiv på att skicka ut 

sms i samband med villainbrott generellt. Pga. av sekretess kan vi inte 

gå ut med specifik info om enskilda personer och fastigheter. 

Personlig kontakt med brottsoffer i GSV-områdena är inte möjlig då 

vi inte kan se att den drabbade adressen ligger inom ett GSV 

område. Däremot om ett GSV område skulle bli drabbat av en 

inbrottsvåg eller om boende inom området känner ökad oro att det 

kommer att drabba dem pga. saker som sker i lokalområdet så kan 

kontaktpersonen ta kontakt med oss 

Andra frågor som diskuterades var tillgång till hjärtstartare på olika platser 

lokalt och trygghetsskapande vuxna på skolgården.  

 Hjärtstartare finns på Ryavallen men inomhus. I Kållerstad har 

samhällsföreningen fixat en hjärtstartare vid församlingshemmet!  

 Det går att skicka in förslag om inköp av hjärtstartare som en del av 

medborgarbudgeten. 

 Angående vuxna på skolgården svarar rektor Christina: ” Vi ska göra 

vad vi kan med den personalstyrka vi har. Skörheten på en liten 

enhet är just att man inte är så många personer att dela bussvärd, 

matvärd och rastvärd mellan. Det som är glädjande är att enkäter 

som görs visar att eleverna är trygga på skolan både med varandra 

och vuxna." 

 

https://www.gislaved.se/kommun-och-politik/politik-och-demokrati/dialog-och-synpunkter/medborgardialog/medborgarrad
https://www.vn.se/2023-05-08/driftiga-bybor-fixade-livsviktig-hjalp-kanns-tryggt
https://www.vn.se/2023-05-08/driftiga-bybor-fixade-livsviktig-hjalp-kanns-tryggt
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Övriga synpunkter: 

 Ny livboj behövs i Svanaholm  

 Svar: Räddningstjänsten är enbart ansvarig över kommunala 

badplatser, men hänvisar till att ni kan kontakta Trygg Hansa, 

som delar ut gratis livbojar. Vill man ha tyck på den, kostar 

det extra, men i övrigt ska det vara gratis att beställa därifrån.  

 Flaten i Kållerstad – bra dialog med kommunen finns  

Barnens frågor och synpunkter från skolsamtal 27/4 2023 

Kommunen besökte Ängslyckans skola den 27/4 och genomförde ett 

lokalsamtal med barnen i årskurs fyra och fem. Här följer en sammanfattning 

av barnens synpunkter. Vi har valt att inte ta upp de synpunkter som även 

kom upp på lokalsamtalet den 16/5 för att undvika upprepning:  

 Önskemål om ett bibliotek på skolan 

 Svar: Det går att ordna ett kapprumsbibliotek. Fritids/skolan 

kan inreda mysiga läsmiljöer. Rektorn behöver göra en 

beställning.   

 TV-spel och brädspel att låna på bokbussen 

 Svar: Kommer inom kort finnas på Bokbussen! Prata med 

bibliotekarien om vilka spel du skulle vilja låna. Du behöver ha 

med dig en vuxen (över 16 år) för att låna spel.  

 Önskemål om en kreativ mötesplats efter skoltid 

 Svar: Kommunen kan inte driva en mötesplats men kan 

samarbeta med en förening eller befintlig verksamhet. 

Pedagoger kan komma på besök och hålla i aktiviteter tex. på 

lov. Kommunen kan bekosta t.ex. en filmvisning för barn om 

en förening fixar lokal m.m. Elin kan förmedla kontakten om 

intresse finns.  

 Barnen framförde synpunkter på Ryavallen och rinken vid skolan. 

 Svar: Synpunkterna har skickats vidare till Västboås GOIF 

  

https://www.trygghansa.se/om-trygghansa/sponsring/livbojsbestallning
https://www.trygghansa.se/om-trygghansa/sponsring/livbojsbestallning


Gislaveds kommun 2023-05-26 7 [8] 

 

Bygdens styrkor och utvecklingspotential 

Vi hade en kort workshop där deltagarna själva fick beskriva sin bygds 

styrkor och resurser samt var det finns utvecklingsmöjligheter. Här är en 

sammanställning av vilka teman som nämndes i svaren 

Vad är vi bra på här? Vilka resurser finns som bidrar till 

utveckling? 

 

Vilka möjligheter och öppningar kan vi se för att göra bygden 

ännu mer levande? 

 

  

Aktivt 
föreningsliv 

God gemenskap 
och att man 

hjälps åt

Mötesplatser 
både lokaler och 

utomhus

Attraktiv bygd 
med inflyttning

Skolan och 
förskolan

Anläggningar för 
idrott

Tallberga 
köpcentrum

Vacker natur Lokala företag

Fler tillgängliga 
bostäder

Säkrare trafik och väg
Nya mötesplatser 

utomhus (tex. 
grillplatser)

Mer kulturverksamhet 
lokalt

Förbättrad 
infrastruktur 

(belysning, fiber, 
drivmedel för båtar)

Ökad tillgänglighet till 
matbutiken för äldre

Utveckling av 
föreningslivet

Värna om och utveckla 
befintliga resurser 
(landskap, skola, 

företag, mötesplatser)

Välkomna nya boende 
och besökare
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Idéer till medborgarbudgeten som nämndes på mötet 

 Grillkåta i ÅS, Sunnaryd och Kållerstad 

 Hjärtstartare i varje by 

 Grillplats vid rinken 

 Utegym 

 Sittbänkar – rinken 

 Elljusspår upprustning markyta 

 Hastighetsmätare vid skolan 

 En stor byafest! 1000 personer  

 Gemensam samlingsplats/lekplats 

 Växla upp barnens idéer med hjälp av LEADER 

Barnens idéer:  

 Ny lekutrustning på skolgården som passar äldre barn 

 Utflykter och uteaktiviteter 

 Rebounder och nät till fotbollsmål 

 Rusta upp vindskydden 

 Sommarlovsaktiviteter 

OBS! För att en idé ska kunna vara med i omröstningen behöver 

den skickas in via det officiella formuläret på hemsidan senast den 

14/6 2023.  

Deltagande från Gislaveds kommun 

Demokratiberedningen Tjänstepersoner 

1. Agneta Karlsson 

2. Kjell Örtlund 

3. Lars-Ove Bengtsson 

4. Pauline Barvö 

5. Peter Bruhn 

6. Ronny Johansson 

7. Véronica Olmos 

Oscarsson 

1. Elin Turesson, Utvecklingsledare landsbygd 

2. Therése Lakatos, Utvecklingsledare fritid  

3. Jonny Svenningsson, 

Utvecklingsledare/skolskjutssamordnare 

4. Ullrika Frimodig Lust, Stadsträdgårdsmästare 

5. Sven Hedlund, Stadsarkitekt 

6. Anton Axner, Utvecklingsledare 

Infrastruktur och kollektivtrafik 

7. Mimmi Börjesson, Säkerhetssamordnare 

 

Med vänlig hälsning 

 

Elin Turesson 

Utvecklingsledare landsbygdsutveckling 

elin.turesson@gislaved.se 

 

https://gislaved.insurvey.com/-/F8077A0D0/R290207356I7
https://gislaved.insurvey.com/-/F8077A0D0/R290207356I7

